
Vážení a milí spoluobčané, 
před nedávnem se konaly volby, ve kterých jste zvoli-

li vedení obce pro příští čtyři roky. Na ustavujícím zasedání 
zastupitelstva v  říjnu složili noví zastupitelé slib, kterým se 
zavázali vykonávat svěřenou funkci svědomitě, v zájmu obce 
a jejích občanů. Věřím, že bude nový tým vést naši obec efek-
tivně a správným směrem. 

Na začátku nového volebního období jsme se soustře-
dili především na tvorbu a sestavování jednotlivých výborů, 
komisí, pokračování v zahájených investičních a údržbových 
pracích a také přípravu rozpočtu pro příští rok. 

Návrh rozpočtu byl již připraven pro připomínky 
a  poté schválení na prosincovém zasedání zastupitelstva. 
Je sestaven – vzhledem k  situaci – obezřetně, abychom se 
mohli věnovat důležitým úkolům, ale zároveň měli rezervy 

pro případné další krizové situace, které by mohly nastat.  
Podrobněji ale až v příštím zpravodaji. 

V  tuto chvíli vyhlížíme nejmilejší a  nejzářivější svátky 
v  roce a  ty už jsou nadosah. Ještě než zasedneme k  štěd-
rovečerní tabuli, po které se vydáme na půlnoční a budeme 
mílovými kroky směřovat ke konci roku, čekají nás poslední 
adventní dny a  finální přípravy Vánoc. Ať už dokončujete 
poslední kousky cukroví, nebo „finišujete“ s  úklidem, budu 
ráda, když si uděláte chvíli na prosincový zpravodaj, abyste 
věděli, co se v naší obci na podzim a zkraje zimy dělo.  

Drazí spoluobčané, milí sousedé, dovolte, abych Vám 
popřála překrásné Vánoce, bohaté na zážitky a  dobré vzá-
jemné vztahy. Vánoce s rodinou a přáteli – to je ten největší 
dar. Tak si ho užijte naplno!  

Přeji Vám pevné zdraví, Boží požehnání a moře lásky.
Zuzana Kašná

prosinec 2022

Zpravodaj
obce Chlebičov
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Stručně z jednání zastupitelstva
Starostkou obce uvolněnou pro výkon funkce byla zvolena  
Ing. Zuzana Kašná.
Místostarostkou obce neuvolněnou pro výkon funkce byla zvolena 
Ing. Veronika Kőnigová. 
Předsedou kontrolního výboru byl zvolen Kamil Stanjura. 
Předsedou finančního výboru byl zvolen Jakub Lokoč.

NA 2. ZASEDÁNÍ DNE 14. 11. 2022 ZASTUPITELSTVO OBCE 
CHLEBIČOV SCHVÁLILO:
•	 Rozpočtové opatření rozpočtu obce Chlebičov č. 10.
•	 Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo s firmou TALPA - VHS, s. r. o., 

kterým se podle skutečnosti snižuje cena za zpevnění břehu  
na konci ulice Hlavní gabionovou stěnou. 

•	 Přijetí dotace ze SZIF z Programu rozvoje venkova ČR na realizaci 
projektu „Klubovna v srdci vesnice“. 

•	 Směnnou smlouvu na směnu pozemku parc. č. 483/27. 
•	 Návratné finanční výpomoci z Fondu rozvoje bydlení pro rok 

2023 včetně zásad tvorby a čerpání finančních prostředků, 
programu pro podávání žádostí, rozsahu účelu poskytnutí výpo-
mocí a hodnoticích kritérií. 

•	 Plán inventur za rok 2022.
•	 Pověření starostky obce k uzavírání smluv na nákup služeb, 

zboží a stavebních prací s finančním limitem do 100 000 Kč bez 
DPH.

•	 Pověření starostky obce ke schvalování a provádění 
rozpočtových opatření rozpočtu obce do výše 500 000 Kč.

•	 Příspěvky dle § 80 z. č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
starostce obce. 

•	 Pravidla pro podávání žádosti o příspěvek na mladé sportovce 
s platností od 1. 1. 2023.

•	 Odměňování členů výborů a komisí z řad občanů.
•	 Delegování zástupců obce do orgánů EKO – Chlebičov, a. s. 
•	 Vytvoření vkladového (termínovaného) účtu u České spořitelny, 

a. s., na který budou uloženy volné finanční prostředky.

Od vydání posledního zpravodaje se obecní zastupitelstvo setkalo 
celkem třikrát, přitom v září to bylo ještě ve starém složení. Tentokrát 
přinášíme jen stručný přehled nejdůležitějších projednávaných 
bodů, úplné výpisy najdete na webu obce. 

NA 36. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE CHLEBIČOV  
ZE DNE 15. 9. 2022 ZASTUPITELSTVO OBCE SCHVÁLILO: 
•	 Obecně závaznou vyhlášku (OZV), kterou se zrušuje OZV obce  

č. 2/2014 – pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství 
v obci Chlebičov – a vymezují se prostory pro volné pobíhání psů. 

•	 Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství. 

•	 Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo s firmou AROWANIE STAV, s. r. o., 
na provedení celoplošného asfaltování po opravě kanalizace  
na ul. Máchova a Haškova, a to za 1 086 250,41 Kč bez DPH. 

•	 Přijetí dotace z Moravskoslezského kraje pro akci „Projektová 
dokumentace pro rekonstrukci dopravní infrastruktury návsi 
v Chlebičově“.

•	 Přijetí dotace z Operačního programu životní prostředí na akci 
„Protipovodňový varovný a informační systém obce Chlebičov“.

•	 Záměr obce Chlebičov na směnu pozemku parc. č. 483/27. 
•	 Žádost a přidělení finančního daru pro domov seniorů na péči 

o ubytované chlebičovské občany.
•	 Smlouvu o zřízení věcného břemene služebnosti s firmou  

CETIN, a. s. 
•	 Navýšení příspěvku pro mladé sportovce na 6 000 Kč  

od 1. 1. 2023. 

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ 19. 10. 2022
Dne 19. října 2022 proběhlo ustavující zasedání Zastupitelstva obce 
Chlebičov, na kterém složili slib noví zastupitelé obce: Ing. Zuzana 
Kašná, Ing. Veronika Kőnigová, Ester Medková, DiS., Martin Kőnig, 
Jakub Lokoč, Roman Novák, Tomáš Pika, Kamil Stanjura a  Ing. Jiří 
Stiborský. 

Komunální volby do Zastupitelstva obce Chlebičov proběh-
ly v pátek a v  sobotu 23.–24. září 2022 v zasedací místnosti 
Obecního úřadu Chlebičov. Volební účast v naší obci byla – ve 
srovnání s celou republikou – nadprůměrná, a to 69,74 %. 
Počet voličů v  seznamu činil 932 občanů, počet vydaných 
obálek se rovnal počtu odevzdaných obálek – 650 ks.

Výsledky voleb – pořadí volebních stran: 

1. CHLEBIČOV – DOBRÁ ADRESA
2. Moderní obec
3. FEROvě
4. „Za jednotný Chlebičov.“
5. “ZA DALŠÍ ROZKVĚT OBCE“

Dovolte mi FEROvě poděkovat!
Děkuji všem členům SNK FEROvě! 
Zkusili jsme si volby do zastupitelstva na vlastní pěst. Téměř 

všichni šli do voleb poprvé, zato s nasazením, elánem a úsměvem. 
Byla to pro nás obrovská výzva. Všechny to moc bavilo. Šli jsme  
do toho s  tím, že chceme pomáhat. Pomáhat naší paní starostce, 
pomáhat občanům, pomáhat tam, kde je potřeba. 

Hned po vyhlášení výsledků jsme zjistili, že máme jedno 
místečko v  zastupitelstvu. Bereme to jako obrovský úspěch naší 
mladé, nové kandidátky. Děkujeme všem občanům za jejich hlasy. 
Bylo jich hodně, moc to pro nás znamená. Vážíme si toho! Budeme 
dělat vše pro to, abychom Vaši důvěru nezklamali.

Děkuji.
         Za SNK FEROvě Martin Fero Kőnig

FEROvěKomunální volby 2022
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Vážení a milí spoluobčané, 
dovolte mi vrátit se k  letošním komunálním volbám a  podě-

kovat Vám, a to hned ve třech rovinách. 
Jednak děkuji všem chlebičovským voličům za opravdu 

příkladný přístup k věcem veřejným. Všichni jste jistě sledovali celo-
státní výsledky voleb a viděli, že naše účast předčila průměr. Vyjád-
řili jste tak svůj postoj – jak významné je pro Vás obecní dění.  

Dále bych chtěla poděkovat za sdružení nezávislých kandidátů 
CHLEBIČOV – DOBRÁ ADRESA za všechny hlasy. Ještě teď vstřebává-

Volby – poděkování

Volba prezidenta proběhne ve dvou dnech – v  pátek 13. ledna  
od 14:00 hod. do  22:00  hod. a  v  sobotu 14. ledna od 08:00 hod.  
do 14:00 hod. Případné II. kolo volby se uskuteční ve dnech – pátek 

27. ledna a sobota 28. ledna.

Kdo může volit?
Voličem je občan ČR, který alespoň druhý  den voleb dovrší 

věku 18  let, příp. ve  II.  kole dovrší věku 18  let a nemá omezenou 
svobodu z  důvodu ochrany zdraví lidu či omezenou svéprávnost 
k  výkonu volebního práva. Tuto skutečnost prokáže každý volič 
ve volební místnosti předložením platného dokladu totožnosti (ob-
čanský průkaz nebo cestovní pas). 

Překážkami ve výkonu volebního práva je zákonem stanovené 
omezení osobní svobody z  důvodu ochrany zdraví lidu (karanté-
na), omezení svéprávnosti k výkonu volebního práva (musí být uve-
deno ve výroku rozhodnutí soudu).

Podmínky hlasování pro občany ČR žijící v zahraničí naleznete 
na webových stránkách obce Chlebičov v sekci „Volby“.

Kde můžete volit?
Na území ČR hlasování probíhá ve volebním okrsku na území 

obce, kde je občan zapsán ve stálém seznamu voličů. 
V zahraničí na zastupitelském úřadu ČR, u něhož je občan za-

psán do zvláštního seznamu voličů. 
V jiném volebním okrsku na základě vydaného voličského prů-

kazu. 
Obec Chlebičov má jeden volební okrsek a  jeho sídlo se na-

chází v budově Obecního úřadu Chlebičov, Hlavní 65, 747 31 Chle-
bičov – 1. patro. 

Voličské průkazy
Volič, který nemůže volit ve svém volebním okrsku, může požá-

dat o voličský průkaz příslušný obecní úřad dle svého místa trvalého 
pobytu, anebo zastupitelský úřad ČR v případě, že je u tohoto úřadu 
zapsán ve zvláštním seznamu voličů. Voličský průkaz umožňuje vo-
liči hlasovat v jakémkoliv volebním okrsku na území ČR nebo v za-
hraničí na zastupitelském úřadě ČR.

Volič může požádat osobně u obecního úřadu, který vede stálý 
seznam voličů, podle místa trvalého pobytu (dle údaje z občanské-
ho průkazu), nejpozději do  středy 11.  ledna 2023  do  16 hod. pro   

Volba prezidenta republiky 2023
I. kolo  volby  nebo do  středy 25.  ledna  2023  pro  případné   
II. kolo  volby. V  případě vyřízení voličského průkazu kontaktujte 
pracovnice Obecního úřadu Chlebičov na tel. číslech: 602 136 381, 
601 563 117.

Žádost lze také podat
V  listinné podobě  opatřené  úředně ověřeným podpisem 

voliče, v  elektronické  podobě  zaslané  prostřednictvím datové 
schránky (datová schránka musí být fyzické osoby – voliče). 

Obě podání musí být doručena příslušnému úřadu nejpozdě-
ji 7 dnů přede dnem volby, tj. do pátku 6.  ledna 2023 do 16 hod. 
Pro  případné II. kolo volby je  lhůta pro  podání v  listinné podobě 
nebo prostřednictvím datové schránky voliče stanovena  do  pát-
ku 20.  ledna 2023 do 16 hod. Za ověření podpisu pro účely voleb 
se na úřadech správní poplatek nevybírá.

Voličský průkaz/voličské průkazy lze  zaslat na  uvedenou 
adresu  (doporučeně do  vlastních rukou výhradně adresáta), pří-
padně může průkaz/průkazy převzít i osoba, která se prokáže plnou 
mocí s úředně ověřeným podpisem voliče žádajícího o vydání volič-
ského průkazu/voličských průkazů. 

Žádost o vydání voličského průkazu či plnou moc pro převzetí 
voličského průkazu naleznete na webových stránkách obce 
Chlebičov v sekci „Volby“. 

Další podrobnosti
Cizinci nebo-li státní občané jiného členského státu EU ži-

jící na území ČR nemohou být voliči a volby prezidenta ČR se tak 
nemohou účastnit. 

Volit je možné i z jakéhokoli zdravotnického zařízení (nemocni-
ce, porodnice, ústavy apod.) 

Volba do  přenosné volební schránky je možná ze  zá-
važných, zejména zdravotních, důvodů a  požadavky na  návště-
vu s  přenosnou volební schránkou můžete zasílat na e-mail   
obec@chlebicov.cz nebo oznámit telefonicky na tel. č.: 553 764 560, 
kdy je nutno uvést jméno, příjmení voliče, adresu trvalého pobytu 
a  tel. kontakt na  voliče. Hlasovací lístky budou doručeny voličům 
na adresu místa trvalého pobytu nejpozději 10. ledna 2023 a bu-
dou k dispozici ve všech volebních místnostech.

Obecní úřad Chlebičov

me výsledky, vždyť 6 našich kandidátů uspělo a je v zastupitelstvu! 
Pevně věříme, že se nám podaří Vaši důvěru nezklamat. 

Ta třetí rovina je osobní – s velkou pokorou a úctou k Vám všem 
děkuji za mimořádnou podporu v komunálních volbách, ale i v před-
chozích čtyřech letech. Je to pro mě velká čest (a  snad i  ocenění   
za dosavadní práci), ale zároveň závazek, velká zodpovědnost! Děkuji 
velmi, budu se moc snažit vykonávat tuto službu veřejnosti poctivě, 
čestně a pracovat ve prospěch obce a jejích občanů.  

 Zuzana Kašná
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Skončilo jedno volební období a skončila také sezóna péče o zeleň. 
Práce v obci nicméně u konce zdaleka není. Na podzim se obecní 
zaměstnanci věnovali úklidu veřejných prostranství, podíleli se 
ale také na různých projektech – připravili ostrůvky na ulici Hlavní 
k  nové výsadbě, prováděli terénní úpravy kolem dětského hřiště 
po obnově obrubníků, účastnili se výsadby linie ovocných stromů 
ve směru na Arnoštov. Před Vánocemi se podařilo doplnit vánoční 
ozdoby na veřejném osvětlení, opravit část chodníků na Máchově 
ulici a také vyrobit nový betlém do kapličky. 

Pokud se jedná o  investice, před nedávnem – teprve začát-
kem listopadu – byl dokončen jeden z největších (vlastně finančně 
největší) letošní projekt. Projekt opravy kanalizace na ulici Máchova 
a přilehlých částí ulice Haškova byl zahájen v dubnu letošního roku. 
Výběrové řízení vyhrála firma Arowanie Stav s  cenou 4,8 mil. Kč, 
celková investice však byla vyšší, a to přes 6 mil. Kč, protože jsme 
se v  zastupitelstvu rozhodli, že opravíme povrch komunikace po 
celé délce a  šířce. Přestože v  původním projektu byly plánovány 

Projekty a práce v obci
pouze opravy povrchu po výkopech, stav komunikace si vyžádal 
komplexnější řešení. Také chodníky na ulici Máchova už si zaslou-
ží rekonstrukci, tu provádíme postupně svépomocí. Poděkování si 
zaslouží především občané bydlící na zmiňovaných ulicích, kteří se 
museli obrnit přímo svatou trpělivostí, když se stavba nevyvíjela 
přesně podle představ. V tuto chvíli jsme u konce a už plánujeme 
další etapu oprav, tentokrát se bude týkat ulice Na Rybníku. 

Úspěšně byla dokončena také rekonstrukce dalšího kamenné-
ho kříže v  obci. Dříve stál v  předzahrádce domu pana Czerného  
na konci vesnice. Pan Czerný jej obci daroval, aby zajistila opravu. 
Kříž pochází z významné kamenické dílny Kokeš & Jungblut v Rati-
boři, je z roku 1896 a teprve restaurátor upozornil na to, že se jedná 
o velmi zajímavou, zapomenutou ukázku práce této dílny. Zajímavá 
je také netypická barevná úprava. Ta vychází z původní barevnosti, 
a  to z  nejstarší vrstvy. Imitace terakoty nebo červeného pískovce 
je u  nás dost neobvyklá, ale věřím, že se Vám líbí. Na opravu kří-
že jsme získali dotaci z Ministerstva zemědělství ve výši 140 tis. Kč  
s podmínkou, že památka bude veřejně dostupná. Domlouvali jsme 
proto přemístění kříže na obecní pozemek a pan Czerný si přál, aby 
byl kříž blízko jeho domu tak, aby se na něj mohl dívat z okna. Přání 
bylo vyslyšeno, pan Czerný už se ale obnovené památky bohužel 
nedočkal.

Realizovány byly výsadby trvalek a habrů na ul. Hlavní, o kte-
rých pojednává samostatný článek, a  dále ovocných stromků  
ve směru na Arnoštov. V  rámci tzv. projektu Arnoštov II, který je 
celý hrazen z  dotace Státního fondu životního prostředí ČR, bylo 
vysazeno 33 jabloní a 30 třešní. Do akce se zapojili zástupci spole-
čenských složek, obecní zaměstnanci, zastupitelé, občané, ob-
rovsky pomáhaly děti z družiny, a tak se všechno stihlo ještě před 
setměním. Díky, že jste neváhali přiložit ruku k dílu!

Zuzana Kašná

Zastupitelstvo obce Chlebičov na svém 2. zasedání dne 14. 11. 2022 
schválilo vyhlášení programu pro  poskytnutí bezúročných půjček 
(čili návratných finančních výpomocí, dále jen NFV) z Fondu rozvoje 
bydlení (dále jen FRB) obce Chlebičov pro rok 2023.

Základní body podmínek pro splnění podání a schválení žádos-
tí o půjčku byly, stejně jako pro rok 2022, zachovány v nezměněné 
podobě. Nově však byla navýšena cílová částka NFV a prodloužení 
doby jejího čerpání. 

Pro informaci uvádíme některé z podmínek: žádost není ome-
zená stářím objektu, k zajištění NFV je potřeba dohoda s ručitelem 
nebo souhlas k inkasním platbám z účtu žadatele, částka půjčky je 
max. 150 000 Kč, pro žadatele o půjčku pro rok 2023 je termín po-
dávání žádosti od 2. 1. 2023 do 31. 3. 2023, žadatelem nebo žadateli 
mohou být pouze majitelé obytných domů nebo bytových jedno-
tek, které se nachází v katastrálním území obce Chlebičov. V přípa-
dě, že vlastníky obytného domu nebo bytové jednotky jsou oba 
manželé (podle společného jmění manželů) či dva i více vlastníků, 

Fond rozvoje bydlení pro rok 2023
podávají žádost o  poskytnutí NFV z  FRB obce Chlebičov všichni 
společně na jedné žádosti. 

Předpoklad objemu finančních prostředků na poskytnutí NFV 
z  FRB obce Chlebičov pro rok 2023 je zhruba 700  000 Kč. Došlé 
žádosti budou na základě schválených kritérií vyhodnoceny čle-
ny Komise stavební obce Chlebičov a  posléze budou předloženy 
zastupitelstvu ke schválení. Žadatelé, kterým bude schválena NFV 
zastupitelstvem, musí provést schválené úpravy či zvelebení svých 
obytných domů nebo bytových jednotek do 30. 4. 2024 a finanční 
vyúčtování včetně fotodokumentace předložit k 15. 5. 2024. 

Bližší informace a  tiskopisy všech formulářů naleznete  
na úřední desce obce Chlebičov, dále pak k nahlédnutí a případné-
mu tisku v  sekci Účelové dotace z  FRB na webových stránkách 
www.chlebicov.cz. V  případě dotazů Vám bližší podrobnosti sdělí 
pracovnice Obecního úřadu Chlebičov Ing. Zuzana Mošová na tele-
fonním čísle 601 563 117.

Obecní úřad Chlebičov
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Poplatek za komunální odpad a  poplatek za psy je dle platných 
obecně závazných vyhlášek obce Chlebičov splatný do  31. ledna 
příslušného roku. Poplatky je možné platit i bezhotovostně na ban-
kovní účet obce Chlebičov. V případě, že si vyberete tento způsob 
platby, bude nutné z důvodu identifikace poplatníků zachovat níže 
uvedený postup: 

Variabilní symbol (VS): číslo popisné domu
Specifický symbol (SS): počet osob a počet psů, za které je poplatek 
placen
Částka: 350 Kč (vysvětlení: 200 Kč/osoba + 150 Kč/pes)
Poznámka: vypsat jednotlivá jména členů rodiny + počet psů

Příklad: 5členná rodina se 2 psy, která bydlí v domě na č. p. 65: 
VS: 65; SS: 7
Částka: 1 300 Kč (=> 5x200 Kč + 2x150 Kč)
Poznámka: Pavel, Pavlína, Karel, Karolína, Adéla + 2 psi

Po připsání částky na bankovní účet obce Chlebičov bude 
možné (doporučujeme v  únoru), si vyzvednout pytle na plasty 

Místní poplatky pro nový rok 2023
– v  případě nutnosti i  dříve, sáčky pro psy, svozový kalendář, ná-
lepky na popelnice. Odvoz odpadu bude do vydání známek za-
jištěn. Osobní úhrada poplatků bude probíhat od pondělí 9. 1. 2023 
do úterý 31. 1. 2023. V případě, že si zvolíte bezhotovostní platbu 
prostřednictvím internetového bankovnictví z  pohodlí domova, 
ta  je možná již od 1. 1. 2023 do 31. 1. 2023, na číslo účtu obce: 
184 136 0339 / 0800 (Česká spořitelna, a. s.).

V  případě, že občan bude potřebovat přihlásit dalšího 
psa, nového člena domácnosti či  vyplnit čestné prohlášení pro 
dlouhodobě nežijící občany, stále bude potřeba jeho osobní příto-
mnosti. 

Děti narozené v roce 2023 jsou od místního poplatku po celý 
rok 2023 osvobozeny, to však neplatí pro děti narozené v roce 2022. 
Za tyto děti se již platí poplatek. 

Osvobození od místního poplatku za psy jsou také osoby, které 
jsou povinny držet loveckého psa za účelem honitby – dle zvláštní-
ho právního předpisu, kterým je zákon o myslivosti.  

Obecní úřad Chlebičov

Za posledních několik let byly v Chlebičově vysazeny desítky stro-
mů a keřů, zpravidla se přitom jednalo o ovocné stromy či plodo-
nosné keře v  rámci dosadeb nebo budování prvků ÚSES (územní 
systémy ekologické stability). Tento podzim se ale vysazovalo jinak 
– v úzkých pásech doprovodné zeleně kolem Hlavní ulice. 

Zásadním požadavkem bylo vysadit do velmi omezeného 
prostoru výrazně exponované lokality vhodné rostliny a povznést 
vegetaci v nejrušnější ulici v obci, a to jak ve smyslu zvelebení ulice, 
tak doslovného přenesení vegetace také do vyšších pater. 

Nejtěžším úkolem bylo vybrat rostliny, které budou v  tomto 
nevlídném prostředí dobře prospívat. 

U dřevin bylo navíc limitující vedení inženýrských sítí skrz zá-
hony, do kterých tak nelze stromy sázet. Proto byla zvolena výsadba 
do mobilních nádob. Volba padla na sloupovité habry, které svými 
nároky a odolností budou při zajištění závlahy schopny růst. Navíc 
velmi dobře snášejí tvarovací řez, takže lze snadno zajistit, aby vět-
ve nezasahovaly neúměrně do vozovky silnice a na chodník a neo-
mezovaly tak dopravu a pěší provoz. 

Nová výsadba na ulici Hlavní

Do záhonů samotných pak byly vysazeny trvalky, které by 
měly snášet dané podmínky. Jedná se o rudbékie neboli třapatky, 
šalvěj hajní, rozchodník a šuškardu klasnatou. Jsou to suchomilné 
květiny, které nevyžadují častou zálivku a ani zvláštní údržbu půdy 
(okopávání). Přitom jsou schopny bohatě a  výrazně kvést a  jejich 
doba kvetení je 1–3 měsíce. Skladba rostlin je zvolena tak, aby prů-
běžně kvetly od konce května až do listopadu. Výhodou zvolených 
rostlin je, že se na zimu sestřihnou a nijak jim nevadí, že se na tyto 
plochy bude odklízet sníh.

Před koncem listopadu ještě proběhla výsadba cibulovin – tu-
lipánů a narcisů, které pokvetou od konce března do května a bu-
dou tak příjemnými posly prvních jarních paprsků. 

Věříme, že výsadba přispěje ke zpestření rostlinné výzdoby 
chlebičovské Hlavní ulice, že bude potěšením místních i návštěvní-
ků a také že přispěje k lepšímu klimatu v obci.

Ing. Dobromila Kopřivová, projekční a zahradnické práce
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INFORMACE Z OBCE

Vážení spoluobčané,
chtěl bych před zimním období upozornit na neustálé stání 

aut mimo vyhrazená místa. Pravdou je, že stáním na chodnících 
ohrožujete bezpečnost dětí, důchodců, matek na procházkách s ko-
čárky a  další. Dále také stáním na komunikacích, nejen v  zimních 
měsících, velmi komplikujete jejich údržbu a odklízení sněhu. Pro-
to opět důrazně žádáme majitele aut, aby parkovali svá vozidla na 
svém pozemku. Každý má povinnost ze zákona při koupi vozu si 
zajistit parkovací místo!

Zároveň prosíme majitele kotlů na tuhá paliva, aby topi-
li vhodným palivem, a  především vhodným způsobem. Bohužel 
někdy i  kotle s  revizí, a  i  při použití správných paliv, dokáží velmi 
znečistit naše ovzduší, a  to především nevhodným způsobem 
topení! Prosíme, buďte k sobě všichni více ohleduplní. Děkuji.

Tomáš Pika,    
předseda Komise životního prostředí a dopravy       

Výzva občanům

Mezi tradiční a  vzácnou událost jak naší obce, tak novopečených 
rodičů patří „Vítání občánků“. Tímto obřadem přijímáme narozené 
děti s otevřenou náručí do řad chlebičovských občanů. Vše probíhá 
slavnostně na Obecním úřadě Chlebičov. Podmínkou účasti na této 
slavnosti je vyplnění přihlášky k „Vítání občánků“ pro děti s  trva-
lým pobytem v  Chlebičově a  potvrzení souhlasu se zpracováním 
osobních údajů z „Vítání občánků“ obce Chlebičov. Tyto podklady, 
prosíme, doručujte nejlépe osobně na adresu Obecního úřadu 
Chlebičov, Hlavní 65, 747 31 Chlebičov – nejpozději do 30. března 
2023.

Plánovaný termín „Vítání občánků“ je v neděli 16. dubna 2023. 
Rodičům přihlášených dětí bude zaslána oficiální pozvánka k této 
události a v den slavnosti bude každému dítěti předán finanční dar 
a dáreček.  Obecní úřad Chlebičov

Vítání narozených dětí

Obec Chlebičov podporuje mladé talenty. Víme, jak  dokáže ak-
tivní, případně vrcholový sport, zatížit rozpočet každé rodiny, pro-
to neváhejte a obraťte se na obecní úřad. Máte doma úspěšného 
potomka, který sbírá úspěchy a  tím i  reprezentuje rodnou obec? 
Pokud ano, podpoříme volnočasovou aktivitu dítěte částkou 6 000 
Kč z  rozpočtu obce. Je to velice jednoduché. Stačí vyplnit žádost, 
kterou žadatel nalezne na internetových stránkách obce nebo vy-
plní žádost na obecním úřadě. Příspěvek se nevztahuje na členství  
ve spolcích a sdruženích obce Chlebičov! 
Termín podání žádosti je do 31. 3. 2023. 
Těšíme se, že také v roce 2023 budeme rozdávat příspěvky a pod-
porovat mladé talenty naší obce.

Za Komisi pro kulturu, vzdělávání a sport obce Chlebičov
Ester Medková, DiS.

Příspěvek mladým sportovcům je vyšší
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  Dnem 1.  ledna 2023 se rozšíří okruh lidí a  subjektů, kterým 
bude automaticky zřízena datová schránka. 

Datová schránka je elektronické úložiště, které je určeno k do-
ručování orgány veřejné moci, k  provádění úkonů vůči orgánům 
veřejné moci i  k  dodávání dokumentů fyzických osob, podnikají-
cích fyzických osob a  právnických osob. Datové schránky zřizuje 
a spravuje Ministerstvo vnitra. 

Pomocí datových schránek je možné  zasílat 
dokumenty v  elektronické podobě  orgánům ve-
řejné moci a také je takto od nich přijímat. Jedná se 
tedy o  nahrazení klasického způsobu doručování 
v listinné podobě způsobem elektronickým, a to dle 
zákona o datových schránkách, který zrovnoprávňu-
je papírovou a elektronickou verzi zasílaného dokumentu. 

Zprávy v datové schránce jsou k dispozici po dobu 90 dnů, po 
této době se automaticky mažou a ke zprávám starším než 90 dní 
se již uživatel přímo přes datovou schránku nedostane, pokud ne-
využije datový trezor.

V současné době, tedy v podmínkách roku 2022, se automa-
ticky zřizuje datová schránka následujícím subjektům:

1. fyzickým osobám  – advokátům, statutárnímu auditorovi, 
daňovým poradcům, insolvenčnímu správci, znalcům, soudnímu 
tlumočníkovi a  soudnímu překladateli, zřizuje se bezodkladně 
poté, co ministerstvo obdrží informaci o jejich zapsání do zákonem 
stanovené evidence, 

2. právnickým osobám  – zřízeným zákonem, zapsaným 
v  obchodním rejstříku a  organizační složce podniku zahraniční 
právnické osoby zapsané v  obchodním rejstříku, a  to  v  případě 
právnické osoby zřízené zákonem bezodkladně po jejím vzniku, 
v  případě právnické osoby zapsané v  obchodním rejstříku a  or-
ganizační složky podniku zahraniční právnické osoby zapsané v ob-
chodním rejstříku bezodkladně poté, co ministerstvo obdrží infor-
maci o jejím zapsání do obchodního rejstříku.

Od 1. 1. 2023 pak bude automaticky zřízena datová schránka 
výše uvedeným osobám a k tomu přibydou další skupiny subjektů:

1. fyzické osoby  – datová schránka bude automaticky zříze-
na všem podnikajícím fyzickým osobám,

Povinnost mít datovou schránku
2. právnické osoby  – datová schránka bude zřízena u  všech 

právnických osob zapsaných v  registru osob, tj.  v  následujících 
rejstřících: spolkový rejstřík, nadační rejstřík, rejstřík ústavů, rejstřík 
společenství vlastníků jednotek, obchodní rejstřík, rejstřík obecně 
prospěšných společností,

3. fyzické osobě, která je zapsaná v základním registru obyva-
tel  a  plně svéprávná, a  to ihned poté, co tato fyzická 
osoba  poprvé použije prostředek pro elektronickou 
identifikaci vydaný v rámci kvalifikovaného systému elek-
tronické identifikace vůči tomu, kdo umožňuje prokázá-
ní totožnosti podle zákona upravujícího elektronickou 
identifikaci: jedná se o  využití některého poskytovate-
lů NIA (národní identitní autority) jako prostředků při elek-

tronické verifikaci – tedy:
•	 mobilní klíč eGovernmentu,
•	 NIA ID – přihlášení prostřednictvím uživatelského jména a hesla, 

které se zadá při založení osobního identifikačního prostředku na 
portálu národního bodu,

•	 čipová karta Starcos společnosti První certifikační autorita, a. s.,
•	 mojeID,
•	 výběr z možných identitních prostředků, které jsou ohlášené jiný-

mi členskými státy EU v rámci eIDAS uzlů,
•	 bankovní identita.

Toto se týká fyzických osob, které prvně využijí  prostředek 
pro elektronickou identifikaci po 31.  12.  2022. Nicméně uvedené 
fyzické osoby budou na to, že jim bude zřízena datová schránka, 
upozorněny. Fyzická osoba, které byla tímto způsobem zřízena 
datová schránka, bude moci  požádat o  znepřístupnění datové 
schránky a ministerstvo v tomto případě její žádosti vyhoví. 

U  právnických osob bude pak automaticky zřízena datová 
schránka všem spolkům, nadacím, ústavům, společenství vlastníků 
jednotek a obecně prospěšným společnostem. I zde platí automatické 
zřízení od 1. 1. 2023 a ministerstvo na to má prostor do 31. 3. 2023.   
Zdroj:
www.portál.pohoda.cz 
https://portal.pohoda.cz/pro-podnikatele/uz-podnikam/datove-
schranky-od-1-1-2023/

Od 22. prosince do 30. prosince bude Obecní úřad 
Chlebičov pro veřejnost UZAVŘEN.

Poslední úřední den bude ve středu 21. prosince  
do 16 hodin.

Vánoce plné radosti, štěstí a spokojenosti 
a v novém roce pevné zdraví Vám přejí 

zaměstnanci Obecního úřadu Chlebičov.

Vánoční provozní  
doba úřadu
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INFORMACE Z OBCE

Vážení spoluobčané,
v  současné době prožíváme adventní dobu (období příprav  

na Vánoce). V našem světském prostředí advent příliš nepozoruje-
me. Člověk dnešní doby vidí, slyší a čte, jako by Štědrý den měl být 
už zítra.

Ale my, křesťané, považujeme advent za důležitý čas přípravy 
na svátky narození Ježíše Krista. Totiž už ve Starém zákoně čteme: 
„A  ty Betléme efratský, ačkoliv jsi nejmenší mezi judskými rody, 
z tebe vzejde ten, jenž bude vládcem v Izraeli, jehož původ je od-
pradávna ode dnů věčných.“ Micheáš 5,2.

A právě symbolem adventu je adventní věnec, na němž jsou 
upevněny čtyři svíce. A právě nad slovem symbol bych se rád krátce 
zamyslel.

Řecké dílo Tragédie nám uchovala zvyk. Při loučení s  přáteli 
byla rozlomena hůl, prsten, tabulka apod. a každý z nich si ponechal 
jednu polovinu. Podle zlomu bylo možné poznat, zda má někdo 
právo požadovat pohostinství nebo přátelské služby. Podobné po-
znatky bychom našli u dalších řeckých a římských filozofů a všechny 
by nám připomněly, že symbol byl předložen před dávnými věky 
a často pro člověka znamenal – zastavit se, zamyslet se a podle toho 
jednat nebo si svůj život urovnat. Symbol je tedy znamením něče-
ho, co nám má pomoci, některé záležitosti pochopit, představit si, 
nebo se podle symbolu zařídit. Slovo symbol pochází z  řeckého 
slova „symballein“, což znamená dát něco dohromady, sestavit, 
srovnat, interpretovat, vyjadřovat apod.

Když sledujeme nebo studujeme prosté starokřesťanské sym-
boly, musíme obdivovat jejich duchovní hloubku a  jasnou víru 
prvních křesťanů, kteří se nejen zbavili veškerého přilnutí k hmotné-
mu světu kolem sebe, ale dokázali vyjádřit své náboženské myš-
lenky způsobem velmi jednoduchým a snadno pochopitelným.

Slovo pana faráře

Dnešní doba má jinou duchovní atmosféru, než měla období, 
v  nichž křesťanské symboly vznikaly. Ale věnec, který je v  našich 
kostelích, je v podstatě koruna z větviček jehličnatých stromů, ale 
také z  jiných materiálů, který sloužil jako ozdoba, ale častěji jako 
symbolický projev k  nějakému vítězství. V  naší adventní době je 
to skutečnost, že Bůh zvítězil nad hříchem a  poslal svého Syna  
na tento svět, aby nás zachránil. A narození Ježíše pro nás zůstane 
hlubokým tajemstvím. Jedině duchovně se můžeme připravit  
na příchod našeho Pána. Právě v období adventu – čtyř neděl, kdy 
čekáme, modlíme se, prožíváme roráty apod.

Přeji Vám krásný zbytek adventu, radostné narození našeho 
Pána a požehnaný nový rok.

P. ThLic. Radovan Hradil, Th.D.
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Klub seniorů
vili Uherské Hradiště, kde jsme si prohlédli Památník Velké Moravy.  
Po zpáteční cestě jsme navštívili kostel Panny Marie Hostýnské. 
Chtěla bych moc poděkovat obecnímu úřadu za nádherný zájezd – 
paní starostce Ing. Zuzaně Kašné a Ing. Zuzaně Mošové za organiza-
ci, taky panu řidiči Patriku Lamlovi za bezpečnou jízdu.

Dne 26. září se uskutečnilo sportovní odpoledne, kde vesnice 
soutěžily proti sobě – Velké Hoštice, Malé Hoštice a Chlebičov, se-
tkání bylo ve sportovním duchu. Seniorky byly nadšené – vyhrály 
jsme 1. místo. Děkuji paní Kristě Nestrojové za organizaci, pohoštění 
a krásné odpoledne.

V  úterý 4. října jsme měli setkání, kdy nám paní starostka 
promítla film o naší vesničce, který zobrazuje naši obec v průběhu 
celého roku. Tímto bych chtěla paní starostce moc poděkovat.

Dne 8. listopadu nás přijela navštívit paní PharmDr. Marie Zají-
cová, která měla zajímavou přednášku o lécích. 

Přeji Vám krásné prožití vánočních svátků, štěstí, zdraví, Boží 
požehnání, těším se na další setkávání v novém roce 2023. 

Za Klub seniorů Marta Přibylová

Ve středu 14. září jsme po prázdninách začali tradičním zájez-
dem, který pro seniory uspořádal obecní úřad. Vypluli jsme lodí  
po Baťově kanále – pršelo nám, ale užili jsme si to. Pak jsme navští-
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které jste prošli ruku v ruce, překonávali každodenní překážky, sdí-
leli malé i velké radosti – to už něco znamená! Přeji Vám vše dobré, 
především zdraví, mnoho spokojenosti, rodinného štěstí, spoustu 
další dnů prožitých s láskou a oporou, kterou máte jeden v druhém. 
Srdečně blahopřeji! 

Zuzana Kašná

Zlatá svatba manželů Novákových

V  sobotu 19. listopadu 2022 oslavili manželé Marcela a  Lubomír 
Novákovi půlstoleté výročí společné cesty životem. Bylo nám po-
těšením, že se svými hosty přišli k malé oslavě také na obecní úřad. 

Zlatá svatba to byla opravdu pořádná – už v pátek se u Nová-
ků doma zapíjela svoboda, v  sobotu se konal malý obřad v  naší 
zasedací místnosti, a  to se vším, co k  němu patří – se svatebními 
hosty, voničkami, svatební kyticí, přípitkem i  polibkem a  zápisem  
do pamětního listu. Svatebčané pak pokračovali hostinou a oslavou. 

Vážení jubilanti, milí sousedé, dovolte, abych Vám ještě jednou 
poblahopřála k  Vašemu významnému výročí. Padesát let života, 

„Život je jako kniha
popsaná smíchem  i slzami, vzlety i pády, 
a nikdy předem nevíme,
jakou kapitolu budeme psát.“

Úplně poprvé vůbec se v  pátek 30. září v  zasedací místnosti 
obecního úřadu konalo autorské čtení. Autorkou, která přijela 
představit svou knižní prvotinu, byla Petra F. Rohovská. Petra pře-
četla dvě povídky ze své teprve nedávno vydané knihy Poznej mě 
slovy a  dala nahlédnout také do svého velmi silného osobního 
příběhu. Jako dcera diplomata procestovala v dětství téměř celou 
Evropu, například vysokou školu vystudovala v Paříži, aby se nako-
nec vrátila  ke kořenům – do Opavy, odkud pocházela její maminka 
a kde poznala svého muže. Společně žijí v Praze a pečují o dceru 
s vážným zdravotním postižením. Všichni včetně asistenčního psa 
i celá opavská rodina přijeli Petru podpořit a společně s ostatními 
účastníky vytvořili nádhernou komorní a velmi důvěrnou atmosfé-
ru. 

Děkuji autorce i všem, kdo přijali pozvání. V neposlední řadě 
děkuji Pavlíně Klimkové a  Petře Viláškové za milé překvapení 
v podobě občerstvení.

Zuzana Kašná

Autorské čtení
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Gratulujeme k  Vaší velké trpělivé lásce. Děkujeme za krásné 
dětství a Vaši stálou podporu. Velké díky Pánu Bohu, že Vás máme 
oba, a přejeme hodně zdraví do dalších let. Máme Vás moc rádi! 

Přeje rodina
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Den sportu a zdraví v Chlebičově
a  ukázky šermu opavské šermířské školy. Přes  ne právě příznivé 
počasí se v parku sešlo velké množství sportovců i diváků, a tak ne-
zbývá než poděkovat: Komisi pro kulturu, vzdělávání a sport obce 
Chlebičov za organizaci, obecním zaměstnancům za přípravu areá-
lu, hvězdnému moderátorovi Lumíru Sedláčkovi za komentář, Elišce 
Stanjurové za občerstvení, Tomáši Savickému za zdravotnický do-
zor, běžcům za odvahu a výkony i Vám všem, kdo jste přišli fandit 
a akci podpořit! 

Zuzana Kašná
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Děti ročník  
2017 a mladší

Holky:
Alžběta Peterková
Valérie Leváková
Valérie Fussková

Kluci: 
Mikuláš Ihn
František Woch
Tomáš Bartoš

Děti ročník   
2015–2016

Holky: 
Apolena Zygulová
Štěpánka Wochová
Lucie Fussková

Kluci: 
Maxim Stei
Jakub Harasim
Kryštof Liška

Děti ročník   
2012–2014

Holky: 
Hana Nyczová
Adéla Nováková
Vanda Sedláčková

Kluci: 
Matěj Jarkuliš
Jindřich Pavlík
Patrik Buček

Děti ročník   
2008–2011

Holky: 
Elen Baránková
Alexandra Steinová

Kluci: 
Filip Novák
Ondřej Hollesch
Tobiáš Glogar

Ženy – 3 km

Šárka Holasová
Marcela Fussková
Jana Nováková

Muži 50+ – 3 km

Jiří Bořucký
Lubomír Bardaševský
Erich Rinka

Hlavní kategorie   
– muži – 4,9 km

Matěj Borunský
David Kořený
Tomáš Vítek

V  chlebičovském parku se v  neděli 18. září konal Den sportu 
a zdraví s tradičním během O chlebičovský věnec. Závodit se začalo  
ve 13 hodin a na trať se postavili běžci od tří do 60+ let, a to místní 
i přespolní. Pořadatelé i počasí připravili pro závodníky opravdové 
výzvy – poprchávalo, všude bylo mokro, a  navíc byly tratě oproti 
minulým ročníkům delší a vedly kromě chlebičovských ulic také pří-
rodním terénem. 

Po vyhlášení výsledků běhu byl připraven doprovodný 
program – ruličková tombola, malé motorky k  projížďce parkem 

Výsledky běhu O chlebičovský věnec

Gratulujeme prvním, ale i ostatním, kteří se postavili na start a náročné tratě zvládli – všichni jste vítězi!

27.12.  Vánoční nohejbalový turnaj dvojic
27.12. Vánoční pochod
30.12.  Obecní bruslení v Kravařích
31.12.  Silvestrovský zápas svobodní-ženatí
01.01.  Novoroční přípitek a ohňostroj
14.01.  Obecní černobílý ples

29.01.  Maškarní karneval ZŠ
05.02.  Maškarní karneval MŠ
11.02.  Diskoples SK Viktorie Chlebičov
21.02.  Masopustní průvod
25.02.  Myslivecký ples

Plán akcí
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Početný zástup obyvatel Chlebičova vyrazil v  pátek večer 28. říj-
na na svátek vzniku Československa do tradičního lampionového 
průvodu, který se těšil opravdu značnému zájmu. Účast dokonce 
předčila původní očekávání. V  Lipju se sešlo velké množství dětí 
a dospělých. Průvod lampionů, který svítil široko daleko, šel za do-
provodu hudby po ulici Hlavní, kolem lesoparku a směrem k El Do-
rádu. Zde již na všechny zúčastněné čekala krásná výzdoba. Dětské 
hřiště obsadila živá strašidla, která si pro odvážné jedince připravila 
strašidelnou stezku. 

Celý večer nás provázelo teplé počasí, a  tak se v  El Dorádu 
všichni skvěle bavili. Došlo také na opékání špekáčků, pro dospělé 
byl připraven svařák nebo medovina, nechybělo ani kolo štěstí. Ob-
rovské poděkování patří všem pořadatelům a El Dorádu. Děkujeme 
také všem malým i velkým účastníkům průvodu. Příští rok se bude-
me opět těšit. 

Za Komisi pro kulturu, vzdělávání a sport obce Chlebičov
Ester Medková, DiS.

Lampionový průvod

Podzimní dětský bazárek
V  říjnu se  v  prostorách kulturního domu konal podzimní dětský 
bazárek. Ti, kteří chtěli pro své ratolesti zakoupit krásné zimní oble-
čení a doplňky, nezaváhali a měli možnost velkého výběru. V nabíd-
ce nechybělo dívčí ani chlapecké oblečení různých velikostí, potře-
by pro miminka, obuv, hračky a další dětské doplňky. Poděkování 
patří všem návštěvníkům a  organizátorkám Lence Baránkové, 
Andree Novákové a Ester Medkové.

Jarní bazárek již nyní připravujeme a  těšíme se na dalším 
prodeji dětského oblečení.

    Veronika Kőnigová

Dočkali jste se pondělní návštěvy Mikuláše? Děti v  naší malebné 
obci ano! V pondělí 5. prosince za nimi přišel Mikuláš s čerty a an-
děly. Usadil se do obrovského křesla vedle kouzelného adventního 
věnce před restaurací Slezská Siesta. Mikuláš všem hodným i  těm 
hříšným  rozdal dárečky. Celkově měl dárečky pro padesát čtyři 
dětí. Ale nebylo to jen tak. Děti musely odříkat básničku, modlit-
bu, dokonce i  zazpívaly. Mikuláš dětem slíbil, že se za rok vrátí 
a přesvědčí se, jestli jim pěkné chování vydrželo. Občerstvení si pro 
děti i dospělé připravila restaurace Slezská Siesta. Výběr byl široký 
– teplý čaj, hranolky, gulášová polévka. Pro dospělé byl připraven 
také výborný svařák a  punč. Všem statečným dětem, organizá-
torům, Slezské Siestě, Mikuláši, andělům, čertům i  obecním za-
městnancům moc děkujeme a těšíme se na příští rok!

Za Komisi pro kulturu, vzdělávání a sport
Ester Medková, DiS.

Chlebičovem chodil Mikuláš
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SPOLEČENSKÉ SLOŽKY

Úvodem se ještě ohlédneme za letošní sportovní sezónou družstev 
mužů a  dětí. Muži navázali na loňský úspěch a  mohou se pyšnit 
titulem MISTŘI PRADĚDSKÉ LIGY 2022! Bylo to drama do poslední-
ho momentu – 17. 8. 2022 rozhodlo závěrečné 11. kolo v  Lipo-
vé-lázních. Letos poprvé jsme se zúčastnili celého seriálu závodů 
Pradědské ligy, která se koná v obcích Olomouckého a Moravsko-
slezského kraje. Ukořistili jsme 6 vítězství a celkem 271 bodů. Vice-
mistrem se stal Sádek, třetí je Zátor. Další liga, které se v soutěžích 
požárního útoku zúčastňujeme, je Moravskoslezský pohár. Letošní 
cesta za obhajobou loňského mistrovského titulu byla náročná – 
nový proudař, výsledky jako na houpačce, vítězství jsme ani jednou 
nezískali, na loňský titul tak nenavázali, ale přesto všechno je třetí 
místo v celkovém hodnocení pro náš tým skvělý výsledek – druhý 
nejlepší  v historii. Celkem máme 187 bodů. Vítězství v MSP patří 
Prchalovu, vicemistrem je Velká. 

Zahájení dětské soutěžní ligy mladeckého okrsku ročníku 
2022/2023 proběhlo v září, kdy se uskutečnily 3 závody. A výsledky 
byly následující: Sosnová – 6. místo, Dolní Životice – 9. místo a Sádek 
– 7. místo. Liga bude pokračovat opět v květnu a na jaře začnou naši 
malí reprezentanti trénovat. Jménem sportovních družstev děkuje-
me všem fanouškům, sponzorům a obci za podporu! 

Životní jubileum 60 let oslavila v  listopadu naše členka paní 
Krista Přeučilová a v lednu oslaví taktéž 60 let pan Viktor Sedláček – 
tímto přejeme mnoho štěstí a zdraví.

Dne 10. října měl náš nový výjezdový automobil ostrou pre-
miéru. Byl vyhlášen poplach – požár skládky. Naštěstí po příjezdu  
na místo události bylo zjištěno, že se jedná o  planý poplach. Za-
čátkem listopadu jsme se sešli v přístavbě hasičské zbrojnice, kde 

Dobrovolní hasiči – zima 2022

proběhl večírek pro aktivní členy SDH, kteří v průběhu roku pomá-
hají při různých společenských akcích a příležitostech. Adventní čas 
jsme spolu s Vámi přivítali v  sobotu 26. 11. u  příležitosti tradiční-
ho slavnostního rozsvícení vánočního stromu před místní základní 
školou. Uši pohladil zpěv koled v podání žáků základní a mateřské 
školy. Vzduch provoněl a tělo zahřál svařák a medovina. Děti potě-
šily dobroty v podobě perníčků, vánočního lízátka, párku v rohlíku 
a  domácího dětského punče zdarma. Děkujeme, že jste se přišli 
s námi pobavit, členkám a členům za pomoc.

V lednu nás čeká tradiční výroční členská schůze SDH. O datu 
konání budeme členy včas informovat.

Přejeme Vám příjemné prožití vánočních svátků v kruhu blíz-
kých a šťastný a veselý nový rok 2023! 

Radka Kőnigová

Zdravím Vás, vážení spoluobčané. Podzim nám přál svým 
slunečným a teplým počasím, proto se nám povedlo hned několik 
krásných výletů.
•	 Prošli jsme si Kozmické ptačí louky a Dolní Benešov.
•	 Okolí Klimkovic se zastávkou na tvarůžky s troškou vínka.
•	 Podívali jsme se na výlov vánočních kaprů z  rybníka Nezmar 

v Dolním Benešově a ochutnali výbornou rybu.
•	 Zahájili jsme první ročník výletů po sklípcích – tentokrát ve vinař-

ství Chrástek v Bořeticích.
•	 A  v  neposlední řadě jsme navštívili vánoční trhy v  Olomouci 

s  degustační exkurzí v  tvarůžkárně TVARGLE a  pivovaru TVARG 
ve Velké Bystřici.

Na většinu akcí nás doprovázely autobusy pod vedením pana 
Patrika Lamly, za což mu velmi děkujeme.

Dovolte mi, abych Vás závěrem všechny pozvala na naši po-
slední akci letošního roku, a to „Vánoční pochod“, který se uskuteční 
27. 12. 2022 (sraz v 11:00 hod. u JZD Chlebičov). Očekávat můžete 
opékání špekáčků, svařák a dobrou náladu spolujdoucích.

A na konec Vám přejeme vše, co se špatně balí, to jest klid, po-
hodu a zdraví!

Hezké prožití večera splněných přání, svátků vánočních a vše 
nejlepší v novém roce přeje za celý Spolek turistů

Petra Stará

Spolek turistů
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Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Chlebičov 
oslavila své významné jubileum – 60 let od založení. 

V  letošním roce ale bylo u  zahrádkářů důvodů k  oslavám 
hned několik. Pořádali 20. ročník soutěže O nejrozkvetlejší obydlí, 
dlouholetý předseda spolku pan Jaromír Válek oslavil 75 let. A tak 
jim v neděli 25. září patřila mše svatá za živé a zemřelé zahrádkáře 
v kapli Panny Marie Růžencové v Chlebičově, po které následovala 
výroční členská schůze se slavnostním obědem pro členy a zvané 
hosty a vystoupení folklorního souboru Srubek. 

A  jak to vlastně bylo se vznikem zahrádkářského spolku 
v Chlebičově? 

Na počátku se sešlo pár nadšenců, kteří se rozhodli za-
ložit organizaci Českého ovocnářského a  zahrádkářského svazu  
(od 1. ledna 1980 Český zahrádkářský svaz). Pro svůj plán získali 28 
lidí a oním dnem, kdy v Chlebičově vznikl spolek zahrádkářů, bylo 
23. září 1962. Cílem bylo pořádat kulturní a společenské akce, vý-
stavy, odborné přednášky, zájezdy a také spolupracovat s místními 
spolky a obcí. 

Chlebičovští zahrádkáři oslavili   
60. narozeniny spolku

Spolek v  70. letech minulého století sílil a  byly doby, kdy čí-
tal i  přes 70 členů. Zahrádkáři se tedy rozhodli postavit si vlastní 
klubovnu. Výstavba začala v roce 1977 a slavnostně otevřena byla  
8. srpna 1981. Hodnota materiálu v  té době činila 52 226 korun 
a  odpracováno bylo 2 844 brigádnických hodin.  V  horním patře 
se pořádaly schůze, besedy, přednášky a dole fungovala moštárna.  
Časem moštárna upadala, a tak v roce 1989 zahrádkáři upravili oko-
lí, usadili lávky, osvětlili areál a později začali pronajímat první patro 
za účelem provozování hospůdky, klubovnu přestěhovali dolů. 
Před nedávným časem přibyl v areálu altánek, venkovní schodiště, 
díky obci se celá budova zateplila, vyměnila se okna, dveře a zre-
konstruovala klubovna. 

Momentálně má spolek 42 členů a snaží se pokračovat v tom, 
co začalo oněch 28 zakládajících členů. Zahrádkáři pořádají vino-
braní, soutěž O  nejrozkvetlejší obydlí, výstavu ovoce a  zeleniny.  
Organizují zájezdy, spolupracují s jinými místními spolky a aktivně 
se účastní Dnů obce Chlebičov, kde mívají svůj stánek. 

Jedno staré čínské přísloví praví: 
„Kdo chce být šťasten jeden den, ať se napije, 
kdo chce být šťasten týden, ať zabije prase, 
kdo chce být šťasten rok, ať se ožení, 
kdo chce být šťasten celý život, ať si založí zahradu.“

Chlebičovští zahrádkáři založili nejen vlastní zahrádky, ale před 
60 lety položili základy pro vznik společenské organizace, která – 
jako jedna z nejstarších a nejstabilnějších v Chlebičově – spolutvo-
ří společenský život v obci. Plody z jejich činnosti v podobě účasti  
na událostech, jakými jsou výstavy, přednášky nebo společenské 
akce, pak sklízí celá široká veřejnost. 

Gratulujeme a  přejeme všem chlebičovským zahrádkářům 
a jejich rodinám, které v tom jsou s nimi, hodně sil a energie do další 
práce. A také děkujeme – za různorodou činnost, za akce, spoluprá-
ci s obcí a ostatními složkami. 

Ivana Lavická, Zuzana Kašná
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Tak jako každý podzim i ten současný jsme my, chovatelé ZO ČSCH 
Chlebičov, pokračovali v  naší zálibě. Ta souvisí s  chovatelskou 
činností a  je vyústěním našeho snažení, které souvisí s  výstavní 
činností. Mimo jiné i na prestižních výstavách, kterými jsou výstavy 
od okresních po celostátní, až výstavy mezinárodní.

Ve dnech 3.–4. září 2022 jsme se zúčastnili Okresní výstavy v Píšti, 
ve které jsme v meziokresní soutěži obsadili v odbornosti králíků třetí 
místo a získali další hodnotný pohár do naší sbírky. V odbornosti drů-
beže jsme obsadili šesté místo. V odbornosti holubů jsme se umístili 
na třetím místě a opět získali hodnotný pohár do naší sbírky. V cel-
kovém hodnocení za všechny odbornosti jsme se umístili na brambo-
rové příčce, tedy na čtvrtém místě. Čestné ceny na této výstavě získali 
za své svěřence: přítel Jaroslav Trávníček za holuby plemene figurita 
a v drůbeži za plemeno kočinka. Přítel Karel Kermes za drůbež, a to 
kachny. Přítel Walter Rossmann za králíky plemene vídeňský modrý. 
Přítel  Lukáš Weiss  za králíky plemene stříbřitý malý a v neposlední 
řadě i přítel Jiří Weiss za králíky plemene vídeňský šedý.

Dne  17.–18.  září  2022  jsme  se  účastnili  jedné  z  nejpres-
tižnějších chovatelských výstav. A to 52. celostátní výstavy mladých 
králíků a drůbeže v Přerově, tzv. celostátní výstavy mláďat. Výstavu 
pořádá Český svaz chovatelů, jehož jsme členy. Na výstavě bylo vy-
staveno celkem 2 667 kusů zvířat a opět naši chovatelé zabodovali 
a ukázali, že v naší organizaci chovají špičková zvířata. Sbírka se nám 
rozrostla o jedno z nejvyšších ocenění. To si odvezl náš člen, přítel 
Jiří Weiss,  za  svůj  chov  a  vystavené  svěřence  králíků  plemene  ví-
deňský šedý. Převzal titul mistra České republiky a šampiona České 
republiky. Taktéž za drůbež byli oceněni naši členové: přítel Jaroslav 
Trávníček, který si převzal pohár za plemeno kočinka, přítel Patrik 
Wieder  získal  za  své  svěřence plemene wyandotka  čestnou  cenu, 
přítel  Karel  Kermes  rovněž  převzal  čestnou  cenu  za  svou  drůbež, 
a to kachnu čárkovanou.

Ve dnech 18.–19. listopadu proběhla nejprestižnější výstava, a to 
celostátní výstava CHOVATEL 2022 v Lysé nad Labem, které jsme se 
účastnili. Výstavu pořádá taktéž Český svaz chovatelů. Přítel Jiří Weiss 
vystavil  8  kusů  králíků,  na  které  tentokrát  nezískal  žádné  ocenění. 
Není však všem dnům konec. Přítel Jaroslav Trávníček byl na tuto vý-

Věstník chovatelů  
okresní organizace Chlebičov

za období 1. 9.–31. 12. 2022

stavu delegován jako posuzovatel drůbeže a k ruce mu byl adept Ka-
rel Kesner se zapisovatelem Patrikem Wiederem. Nutno podotknout, 
že Patrik Wieder byl zvolen Klubem České republiky wyandotek jako 
předseda  na  příští  volební  období.  Tedy  čtyři  roky  bude  vést  klub 
a dohlížet na současný směr šlechtění wyandotek v České republice.    

Poslední výstavy se uskutečnily v  prosinci 2022, konkrétně 
v  Brně, v  Lipsku a  v  Nitře na Slovensku. Těchto výstav se opět 
účastnili naši členové a zároveň někteří z těchto členů dostali funkci 
posuzovatelů drobného zvířectva. 

Závěrem můžeme pouze konstatovat, že letošní rok byl rokem 
úspěšným. Nesmíme však usnout na vavřínech a naše chovy i nadá-
le šlechtit. Přejeme si, aby naše chovy nepostihly nemoci, kterým se 
někdy nevyhneme i přes vynaložené úsilí nebo je nenavštívili ne-
zvaní hosté ze zvířecí říše.

Věstník vznikl společným dílem přítelkyně Gabriely Vajdové 
a předsedy naší organizace přítelem Jiřím Weissem. Za všechny čle-
ny naší organizace Vám přejeme krásné a pohodové vánoční svátky 
a šťastný nový rok 2023.

Gabriela Vajdová, Jiří Weiss
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Na letošní podzim jsme si v  našem spolku naplánovali dlouho 
odkládané akce. Jako první proběhlo 29. 9. setkání myslivců s žáky 
ZŠ Malé Hoštice. Setkání proběhlo na chatě Lovka  a pro děti bylo 
připraveno malé pohoštění a povídání o myslivosti a přírodě. 

Ve dnech 8. a 9. října proběhly v našem revíru dvoje zkoušky 
loveckých psů. V sobotu 8. října to byly zkoušky vloh loveckých psů. 
Na těchto zkouškách mají psi prokázat vrozené vlastnosti pro lov. 
Zkoušek se zúčastnil maximální počet psů – na ranním nástupu 
stálo 24 vůdců se svými svěřenci. Po přivítání se rozjeli do revíru, 
kde probíhalo zkoušení v poli. Po návratu proběhlo na chatě vyhlá-
šení výsledků  a úspěšným dvojicím byly předány diplomy. V neděli 
proběhly podzimní zkoušky. Tyto zkoušky už jsou složitější a pejsci 

Z činnosti MS Angelika
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musí prokázat, že jsou platnými pomocníky při lovu, že jsou po-
slušní a ovladatelní.  Na těchto zkouškách se také zkouší přinášení 
ulovené zvěře, zúčastnilo se jich 15 psů se svými vůdci. Závěrečné 
hodnocení proběhlo opět na chatě Lovka a po vyhlášení výsledků 
se všichni rozjeli unaveni do svých domovů.

Následující sobotu jsme se na naší chatě sešli ke slavnostnímu 
setkání s našimi manželkami  a přítelkyněmi, a to na počest 30 let, 
co náš spolek nese název MS Angelika Chlebičov. Schůze se zú-
častnila paní starostka i  zástupci ostatních složek. Při této příleži-
tosti jsme pozvali také pana faráře, který posvětil památeční desku 
s dřevořezbou zjevení svatého Huberta. Dále se část našich členů 
zúčastnila výsadby stromů podél cesty ke skládce.

Dne 19. listopadu 2022 proběhl náš první hon. Honu se zú-
častnili kolegové z  okolních spolků i  ze vzdálenější Olomouce.  
Podařilo se nám ulovit dvě lišky, 23 zajíců a 7 bažantů. Ve dvou lečích 
jsme narazili  na černou zvěř (divočáky). Tato rytířská zvěř nás však 
dokázala v obou případech přelstít a unikla nám. Následující hon se 
bude konat 10. prosince 2021 a plánujeme lovit v okolí Chlebičova. 
Na následující zimní období jsme zajistili dostatek kvalitního krmiva 
pro zimní přikrmování, které provádíme pravidelně každý týden.

Poslední únorovou sobotu, 25. února 2023, pořádá náš 
myslivecký spolek tradiční myslivecký ples. Zveme všechny stá-
lé i  nové návštěvníky a  těšíme se na Vás. Myslivci z  mysliveckého 
spolku Angelika Chlebičov přejí všem občanům Chlebičova, Malých 
a Velkých Hoštic klidné Vánoce, mnoho štěstí a hlavně hodně zdraví 
do nového roku 2023.                              Martin Hanke

Drakiáda 
V  neděli 16. 10. po obědě, i  po nedělní pohádce, přišly snad 

všechny děti do areálu SK bojovat  se svým drakem. Podmínky byly 
snad nejlepší za posledních 100 let. Nepršelo, nesněžilo, bylo tep-
lo, a hlavně foukal vítr! Což nebývá u naší drakiády pravidlem. Děti 
i rodiče se během zápolení  s draky mohli posilnit párkem v rohlíku, 
svařákem, čajem od nás nebo využít Bar na hřišti. Chtěli bychom moc 
poděkovat obci Chlebičov, našim hasičům, zahrádkářům, SK Viktorii 
Chlebičov, Řeznictví a uzenářství LATOŇ a Evě Novákové. Oni ví za co.

Zájezd na Moravu
Uspořádali jsme – zase po roce – zájezd na jižní Moravu.  

Odjezd zážitkovým autobusem byl v  sobotu 29. 10. ráno z  točny. 
Uskutečnila se prohlídka Hustopečí včetně mandloňové stezky. 
Večer proběhla degustace v našem již známém sklepě. Ti zdatnější 
degustovali do rána. Po snídani jsme nakoupili zásoby na doma 
a vyrazili na brněnskou přehradu – na procházku, lodičku, oběd… 
A  pak hurá domů. Děkujeme, že jezdíte s  námi. Třeba pojedeme 
příští rok znova. 

Běh pro dobrou věc – nový vozíček pro Natálku
Byli jsme osloveni, zda nechceme pomoci na charitativní akci. 

Běhat jako kdysi už asi neumíme, ale přislíbili jsme, že pomůžeme.  
Dne 5. 11. ve Lhotce u Litultovic jsme proto rozbalili naše známé 
kolo štěstí a vytočili jsme Natálce 8 000 Kč. Celkem se podařilo zís-
kat něco přes 50 000 Kč, což na nový vozíček nestačí, ale dost to po-
může! Bylo to dojemné odpoledne, plné velkých srdíček. Byli jsme 
tam rádi. 

Chtěli bychom Vám všem popřát moc krásné svátky vánoční, 
zdravíčko, štěstí, lásku a sílu do dalších let. Mějte se rádi a zachovej-
te nám přízeň!  Za FC Bžž Martin Fero Kőnig

Ze života FC Bžž 
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MŠ Chlebičov
halloweenské dopoledne. Děti i  paní učitelky přišly v  krásných 
kostýmech a  celé dopoledne jsme pak všichni společně soutěžili, 
tancovali a  mlsali sladké dobroty. Uspořádali jsme také zábavné 
soutěžní odpoledne pro rodiče a  děti na naší zahradě nazvané 
Bramboriáda. Jak název napovídá, měli jsme připravené tematické 
soutěže právě s bramborami. Na závěr si všichni pochutnali na pe-
čených bramborách a výborných špekáčcích pana Latoně (moc dě-
kujeme za sponzorský dar). 

Děti ze třídy Soviček společně s  kamarády ze základní školy 
vystoupily na začátku adventu u  rozsvěcování vánočního stromu. 
Jako každý rok se na výzdobě stromu podílely právě děti ze školy 
a školky se svými rodiči. Moc děkujeme všem, kteří se do výzdoby 
zapojili.  

Na začátku prosince přijel do školky kouzelník s  programem 
Pohádkové kouzlení. Na kouzelnické představení jsme pozvali 
i kamarády z první třídy a všem se nám to moc líbilo. Oslavili jsme 
také svátek sv. Mikuláše, kdy opět děti i paní učitelky přišly v kos-
týmech čertíků, andělů a  Mikulášů. Celé dopoledne vyplnilo sou-
těžení a  tancování a  děti byly od Mikuláše obdarovány balíčkem 
dobrot. Ke konci prosince nás ještě čeká společné posezení s  ro-
diči u  vánočního stromečku a  čekání na Ježíška a  jeho nadílku. 
Přeji všem pokojný adventní čas, mnoho zdraví a pohody v příštím 
roce.

Jana Borunská
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Podzim ve školce jsme si všichni moc užili. Na začátku září jsme 
se byli podívat na výstavku ovoce a zeleniny v areálu zahrádkářů, 
kterou zpestřily obrázky dětí ze školy a  školky. Navštívila nás 
dvě divadélka s  milými pohádkami. Na konci října proběhlo 

Před první adventní nedělí již tradičně pořádáme prodejní jarmark 
a vystupujeme na rozsvícení vánočního stromu. V pátek 25. 11. 2022 
se ve škole od 14 hod. linula vůně sladkého pečiva, perníků a bram-
borových placek. Všechny prostory byly vánočně vyzdobeny a na 
chodbách zněly písničky. Ve třídách rozložili své výrobky prodejci 
vánočních dekorací. Nejvíce kupujících bylo tradičně u  sladkého 
pečiva a perníčků, které upekli žáci se svými maminkami z Klubu 
rodičů. Výstavku navštívila široká veřejnost z Chlebičova a blízkého 
okolí a my doufáme, že se všem ve škole líbilo. Nemalý výtěžek z jar-
marku putuje do Klubu rodičů a použije se pro žáky školy. Adventní 
atmosféru natočil pan kameraman. Na reportáž se můžete podívat 
na internetu TV Hlučínsko.

V sobotu 26. 11. 2022 jsme se opět sešli, tentokrát večer, a s na-
pjatým očekáváním jsme sledovali rozsvícení vánočního stromu, 
který byl ozdoben krásnými a  nápaditými dětskými ozdobami.  
Ke sváteční atmosféře přispělo vystoupení dětí a žáků s písničkami 
a občerstvení, které zajistil Sbor dobrovolných hasičů Chlebičov.

Poděkování si zaslouží všichni, kteří se o  tyto pěkné akce za-
sloužili, zvláště pak maminky z Klubu rodičů.

Přejeme všem krásné vánoční svátky.
Mgr. Milena Široká, ředitelka

ZŠ Chlebičov
Adventní jarmark a vystoupení dětí a žáků před rozsvícením vánočního stromu
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Dne 24. října 2022 jsme společně ve škole oslavili keltský lidový svá-
tek zvaný Halloween. O letošní program plný her, sladkostí a zábavy 
se postarala 5. třída, která si vymyslela téma superhrdinové. A pro-

Halloween ve škole

tože děti pojaly přípravy kostýmů poctivě, užili jsme si i  mnoho 
srandy a nechyběla ani závěrečná strašidelná diskotéka. 

Mgr. Veronika Kleslová

Drakiáda 
Ve čtvrtek 29. září proběhla v naší školní družině drakiáda, na kterou 
se děti moc těšily. Z domovů si všichni přinesli krásné draky – ob-
jevil se i jeden dráček domácí výroby, který se moc povedl a létal. 
Byl krásný slunný den, ale na pouštění draků ne moc ideální, ne 
a ne zafoukat. Děti pobíhaly sem a tam, ale bohužel se nepodařilo 
žádného dráčka v oblacích déle udržet. Ale i tak si to opět všichni 
užili, medaili a lízátko za účast a snahu si zasloužili a za odměnu si 
stihli i sklouznout na nové klouzačce v lesoparku.

Takže až budete čekat na počasí a plánovat výlet či rodinnou 
oslavu na zahradě – počkejte si, kdy stanovíme termín drakiády 
a určitě budete mít krásný den. 

ZŠ Chlebičov – družina

Vlaštovkiáda 
Ve čtvrtek 12. listopadu proběhla soutěž v  hodu papírovou vlaš-
tovkou. V  družině děti zkoušely skládat vlaštovky různého tvaru, 
délky či šířky, aby vlaštovka co nejdále doletěla. Pro některé to byl 
oříšek, ale nakonec se s  tímto úkolem poprali dobře. Soutěžilo se 
opět po třídách ve dvou disciplínách.  Děti se snažily, bojovaly, bo-
hužel ne každého jeho vlaštovka poslouchala tak, jak by si přál. Vy-
hrát mohli pouze tři, ale všichni byli odměněni za účast a bojovnost 
sladkostí.

Sázení stromů 
Dne 9. 11. 2022 jsme se s  dětmi z  naší ŠD zúčastnili výsadby 
ovocných stromů. Tuto akci pořádala Komise životního prostředí 
obce Chlebičov. Vysázelo se více než 60 stromů – třešně a jabloně. 
Dozvěděli jsme se, jak se stromy musí správně sadit, jak je ošetřit 
a čím chránit před různými škůdci. Účastníků této akce bylo hodně, 
děti byly šikovné, buď sadily stromy samy, nebo pomáhaly starším 
spoluobčanům naší vesnice.

Zuzana Slavíková
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Září
Dne 1. 9. 2022 začal nový školní rok – a my všichni pevně věříme,  
že to bude normální, běžný školní rok, kdy se bude pravidelně 
chodit do školy, bude se zde především učit, ale také se budou ko-
nat různé akce, soutěže, výlety či exkurze. Vyučování začalo 1. září 
– nejprve se konala mše svatá v místním kostele, na které pan farář 
požehnal novému školnímu roku. V 8:30 hod. se pak všichni učite-
lé a zaměstnanci školy, všichni žáci, ale také někteří rodiče sešli na 
kruhu před zámkem a  zde byl vedením školy slavnostně zahájen 
nový školní rok. Počasí přálo, takže nevadilo, že do školy jsme v ten-
to a následující den ještě nešli, protože tam končily poslední úpravy 
a úklid po obrovské akci – rekonstrukci zastaralé elektroinstalace.

V pondělí 5. 9. se již žáci mohli podívat do svých tříd a vůbec 
do školy, která má novou elektroinstalaci se vším, co k tomu patří. 
Je nově vymalována a postupně i vyzdobena. S nesmírným elánem 
a fortelem se pak v následujících dnech všichni pustili do zpětné-
ho stěhování všeho vybavení školy do tříd, učeben, kabinetů,  
do sborovny apod. Vše bylo opět hotovo dříve, než jsme očekávali – 
a chtěla bych proto všem touto cestou znovu poděkovat všem, kteří 
se stěhování zúčastnili.

Dne 7. 9. začala výuka podle stálého rozvrhu a  do běhu se 
dostal běžný školní rok. Letos máme 13 tříd – 6 na I. stupni a  7  
na II. stupni. Vyučuje je 20 učitelů, ve třech odděleních školní dru-
žiny pracují tři vychovatelky. Do školy chodí 222 žáků – z toho je 30 
z Chlebičova.

Hned 9. 9. se čtyři deváťáci, konkrétně Natálie Přibylová, 
Josef Moša, Matěj Pika a  Václav Kubánek spolu s  panem uči-
telem Vítkem zúčastnili branné soutěže Wolfram – a  to kraj-
ského kola, do kterého postoupili v  červnu a  které se konalo 
ve vojenském výcvikovém prostoru v  Libavé. Při účasti 27 škol  
z  celého Moravskoslezského kraje si vybojovali sice nepopulární, 
ale přesto krásné 4. místo. Absolvovali několikakilometrový běh, při 
němž plnili úkoly na různých stanovištích. Plavili se na raftu, stříleli 
ze vzduchovky, odpovídali na otázky ze zdravovědy, zneškodňovali 
za pomocí detektoru miny, přenášeli břemena nebo třeba hledali 
v mapě geografické body a vzdálenosti. Všichni čtyři získali mnoho 
zkušeností v  problematice vojenství a  celý den si náležitě užili. 

Základní škola Velké Hoštice
V rámci občerstvení žáci ochutnali také pravý polní guláš.

Dne 13. 9. se žáci nové 6. třídy rozjeli na Kajlovec, aby se zde 
zúčastnili tradičního čtyřdenního adaptačního kurzu, který pro ně 
připravila a zorganizovala třídní učitelka paní Calábková. Součástí 
tohoto kurzu byla návštěva zámku v Hradci nad Moravicí, mnoho 
soutěží a sportovních aktivit. Počasí vcelku přálo a žáci i organizáto-
ři se vrátili velice spokojeni.

V průběhu měsíce září se také konal nábor do kroužků, které 
škola nabízí – a buď organizuje sama, nebo dává prostor externím 
organizátorům. Je možno konstatovat, že nabídka kroužků je široká 
a každé dítě si může najít tu svou aktivitu.

Říjen
Dne 4. 10. se poprvé sešel školní parlament – zástupci jednot-
livých tříd se na schůzce s ředitelkou školy dozvěděli, co je ve škole 
nového, co se chystá, co se plánuje. Žáci se pak v diskusi sami ptali  
na to, co je ohledně školy zajímá, příp. přednesli své návrhy. Schůz-
ky parlamentu se budou konat pravidelně každý měsíc.

Dne 5. 10. se žáci 5.–9. tříd zúčastnili v opavském kině Mír na-
učného zeměpisného pořadu „Planeta 3000“ a téhož dne se také ko-
nala exkurze žáků 9. v Muzeu patologie v areálu Slezské nemocnice 
v Opavě pod vedením paní učitelky Komárkové. Hned nato, 6. 10., 
se žáci obou 9. tříd spolu s výchovnou poradkyní p. Wenzelovou zú-
častnili Veletrhu povolání ve víceúčelové hale v  Opavě. Tato akce 
žákům může pomoci při výběru budoucího povolání nebo alespoň 
zaměření.

V  neděli 9. 10. se konala drakiáda – v  chovatelském areá-
lu v  Pekliskách. Počasí přálo – a  tak se draci vznášeli ve výšinách 
a  děti si následně mohly zasoutěžit na připravených stanovištích.  
Dne 13. 10. se žáci 8. a 9. tříd spolu s p. uč. Vítkem zúčastnili soutě-
že Geošifra, kterou pořádá SPŠ stavební v Opavě. Žáci plnili úkoly 
z geodézie – měřili vzdálenosti, převýšení, četli z mapy, orientovali 
se v prostoru, stavěli co nejvyšší pyramidu nebo počítali obsahy ne-
pravidelných útvarů. Z celkových třiceti týmů se naši žáci – Veverky 
1 ve složení Matěj Pika, Šimon Starý, Nataly Střelcová a Jan Boháč 
– umístili na úžasném 1. místě a  celou letošní soutěž tak vyhráli. 
Kromě diplomu a věcných cen získali i velký dort. Gratulujeme k ob-
rovskému úspěchu a děkujeme za skvělou reprezentaci naší školy. 
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Dne 18. 10. se dvě družstva zúčastnila soutěží „Bricks Game“ 
a „Bridge Builder Game“, které pořádala SPŠ stavební v Opavě. Na-
šich 8 soutěžících žáků se sice neumístilo na prvních třech místech, 
ale soutěž si velice užili a nasbírali zkušenosti pro příští ročníky této 
soutěže. Ve středu 19. 10. proběhlo školní kolo matematické soutě-
že Pythagoriáda. Zúčastnilo se 41 žáků a do okresního kola postou-
pili tři žáci 9. tříd: Matěj Pika, Prokop Illík a Amálie Fialová.

Kromě jiných zájmových kroužků se ve škole opět hraje volej-
bal – a hrají ho dívky. V úterý 25. 10. proběhl přípravný zápas proti 
týmu z Kravař, který byl sice oslaben po odchodu loňských žákyň 9. 
tříd, ale přece jen je úspěchem, že se našim dívkám podařilo sehrát 
remízu 2:2. Jako v loňském roce i letos vedou náš volejbalový tým 
pan učitel Smolka a paní učitelka Komárková.

Koncem října si děti i učitelé odpočinuli od svých povinností 
– byly podzimní prázdniny a státní svátek. Během těchto volných 
dnů byly ve škole nainstalovány elektronické venkovní žaluzie, kte-
ré jistě přispějí k většímu komfortu během výuky, kdy slunce někdy 
přímo oslňuje všechny, kdo se ve třídách nacházejí. Po prázdninách 
– v  pondělí 31. 10. – se ve škole konal Dušičkový den zakončený 
v podvečer lampiónovým průvodem a stezkou odvahy.

Listopad
Dne 3. 11. se žáci obou 8. tříd zúčastnili v rámci dějepisu projektové-
ho dne na téma Opavské baroko.  Žáci obou 7. tříd se v tento den 
vydali do Dolního Benešova a v rámci výuky přírodopisu se sezná-
mili s chovem ryb a sledovali výlov rybníka. 8. 11. se žáci 9. tříd vy-

dali do ostravského krevního centra a seznámili s jeho významnou 
a záslužnou činností.

Ve dnech 14.–15. 11. k  nám do školy přijela skupina dětí 
z  družební polské školy a  v  rámci společného projektu se konaly 
společné akce na téma Věda je zábava. Žáci obou škol se také vy-
dali do ostravského Světa techniky. Dne 15. 11. proběhla čtvrtletní 
pedagogická rada, poté shromáždění rodičů ve školním respiriu 
a následovaly třídní schůzky. Den nato žáci celého II. stupně navští-
vili vzdělávací zeměpisný pořad o Jižní Americe v opavském Lout-
kovém divadle. Dne 17. 11. byl státní svátek a následně 18. 11. udě-
lila ředitelka školy volno pro žáky, takže si všichni užili delšího volna.

Dne 21. a  poté 28. 11. navštívili školu profesionální hasi-
či a  v  rámci preventivního pořadu Hasík seznámili žáky 6. třídy 
s problematikou požárů a všeho, co s tím souvisí.

Projekt Věda je zábava probíhal dále v Polsku – 28. a 29. 11. se 
naši žáci vydali do družební školy v Polsku a tam si užili program, 
který tentokrát připravily polské děti. Vydali se také společně na vý-
let do Lodže. Současně další polští žáci vyjeli do naší školy, aby se 
zúčastnili společného sportovního dne v tělocvičně, ale i na lezecké 
stěně v Ostravě a v akvaparku v Kravařích.

Kromě všech výše uvedených akcí se ve škole samozřejmě pře-
devším učilo.

Přeji všem úspěšný školní rok – a  také pěkné a  klidné před-
vánoční dny.

Mgr. Renata Pospiechová, ředitelka školy
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Dne 5. 11. 2022 se ve sportovní hale v  Chlebičově odehrál další 
ročník badmintonového turnaje žen ve dvouhře. Sešlo se nás 
celkem 11. Na 1. místě se umístila Eva Balarinová, 2. místo vybojova-
la Petra Holleschová (Travča) a na 3. místě skončila Petra Stanjurová 
(Holda). 

Badmintonový turnaj žen
Ve spolupráci s Veronikou Kőnigovou jsme ve sportovní hale 

vytvořily sběrné místo kabelek a  startovné věnovaly do kasičky 
Kabelkového veletrhu, jehož výtěžek putoval Katce Juchelkové 
z Opavy.

Velké díky patří nejen SK Viktorii Chlebičov, ale také dalším 
sponzorům: Tenis Centrum Opava, HANKE STROJÍRNA s.r.o., VELKO-
OBCHOD – MALOOBCHOD KVĚTINY ROHOVSKÝ, OPAVSKÝ A HLU-
ČÍNSKÝ deník, FC Bžž, Elišce Stanjurové a  obci Chlebičov. Ještě 
jednou moc děkujeme. 

Holky, Vám děkuji za účast, sportovní nasazení a skvělou atmo-
sféru. Uvidíme se na jarním turnaji ve čtyřhře. 

Eva Balarinová 

HLEDÁME HRÁČKY, KTERÉ BY DOPLNILY ÚTERNÍ 
SKUPINU!!!

V případě zájmu se za námi stavte kterékoli úterý  
od 20:00 do 21:00 hod. (nejlépe rovnou s raketou) anebo 

kontaktujte Evu Balarinovou (Matušovskou) – 721 366 685.

Po dvouleté covidové pauze jsme se opět mohly setkat na palu-
bovce. Vstup zpět do první ligy se nám podařil nad očekávání  
(už nejsme nejmladší). Turnaj byl odehrán v hale v Jeseníku. První 
zápas jsme vyhrály nad Plzní 2:1, poté jsme remizovaly se Spartou 
a Jeseníkem. Druhý turnaj už byl o něco lepší, v Ostravě jsme po-
razily Slavii Praha 7:0 a Baník Ostrava 5:0. Začátkem prosince jsme 
odehrály turnaj v  Brně (výsledky v  příštím zpravodaji) a  čeká nás 
ještě jeden turnaj 17. 12. v Krásném Poli u Ostravy. Děkujeme všem 
za podporu a přejeme pohodové vánoční svátky a příjemný vstup 
do nového roku.

Za Tequilky Eliška Stanjurová

Tequilky

V sobotu 8. 10. 2022 proběhla brigáda členů SK Viktorie Chlebičov, 
a  to na sběr úletů a  odpadků v  okolí skládky i  obce. Akce se zú-
častnilo 10 dospělých a také 10 žáků, mladých fotbalistů. Díky všem, 
kteří přišli, a  také trenérovi žáků Jiřímu Holleschovi za organizaci. 
Po skončení brigády bylo zasloužené pohoštění v  Baru na hřišti 
v podobě piva, nealka, sladkostí, pizzy a guláše.  

Kamil Stanjura,  
předseda SK Viktorie Chlebičov

Brigáda SK Viktorie Chlebičov
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Fotbal – žáci
velmi vyrovnaná a  často zápasy končily rozdílem jediné branky. 
Žádný z  týmů nepřevyšuje ostatní a  tabulka soutěže je velmi vy-
rovnaná, když na prvního ztrácíme pouze tři body. Za předvedenou 
hru a přístup k zápasům a tréninkům kluci zaslouží velkou pochvalu.  
Je vidět, že většina kluků fotbalem přímo žije. Mladší kluci hrající 
i  za tým Velkých Hoštic velkou měrou pomohli k  prvnímu místu 
v tabulce, když kromě jedné remízy všechny svoje zápasy vyhráli.

Přes zimní přestávku budeme hrát několik turnajů. První 
turnaj „O pohár města Opavy“ jsme odehráli ve středu 7. prosince 
v Malých Hošticích. V silné konkurenci jsme se umístili na krásném 
4. místě. V sobotu 10. prosince jsme, po dvou letech covidové pau-
zy, pořádali v naší tělocvičně dva turnaje. V dopoledních hodinách 
odehráli svůj turnaj mladší žáci a umístili se na 1. místě. Odpoledne 
hráli starší žáci, kteří skončili na 3. příčce. Myslím si, že se akce vy-
dařila. Chtěl bych poděkovat sponzorům, fanouškům a všem, kteří 
se na organizování turnaje nějak podíleli. Nakonec bych chtěl všem 
popřát hezké svátky a ať nám všem zdraví vydrží i v příštím roce.

Jiří Hollesch, trenér 

Začátkem září jsme založili fotbalovou minipřípravku. Byli jsme 
v očekávání, jestli bude ze strany rodičů zájem vodit děti pravidelně 
na tréninky. Rozmístili jsme letáky k náboru a doufali, že bude dětí 
alespoň 6. Byli jsme mile překvapeni, že to mělo pozitivní ohlas a na 
první trénink přišlo 14 dětí.

Věk kluků je od 4 do 8 let, takže se jim snažíme ukázat základní 
dovednosti držení míče a práce s míčem mezi kužely. Vše probíhá 
formou zábavných stanovišť. Během podzimu jsme využívali pří-
rodní trávu v našem areálu SK a nyní již využíváme místní sportovní 
halu. Chlapci se na tréninky těší a odcházejí unavení, takže i v tomto 
je přínos pro rodiče při večerním uspávání.

Zatím jsme měli na tréninku nejvíce 18 chlapců, ale průměrně 
jich chodí 12, protože se potýkají s nachlazeními ze škol a školek. 
Uvítáme v našich řadách i holky, kdyby měly zájem. Tréninky budou 
pokračovat do poloviny prosince, poté se sejdeme v lednu nového 
roku. Termíny budou upřesněny na naší skupině.

Chtěli bychom poděkovat výboru SK Viktorie za zakoupení 
tréninkových pomůcek a  přípravu zázemí, trenérovi žáků Jiřímu 
Holleschovi za zapůjčení jejich pomůcek, obci za přípravu hřiště 
a zpřístupnění haly, ale hlavně rodičům, kteří pravidelně vodí a sle-

Fotbal – minipřípravka
dují svoje kluky, jak během tří měsíců dělají pokroky. A věřte nám, 
že od prvního tréninku to jde u všech vidět.

Tomáš Levák, Jiří Vavřinčík, trenéři

Po skončené podzimní části sezóny v  tabulce přezimujeme  
na 1. místě. Nebýt našeho zaváhání v  Dobroslavicích, mohli jsme 
být v uplynulé části sezóny stoprocentní. Nevadí. Jsme si vědomi,  
že v některých zápasech při nás také stálo štěstí. Doufám, že se bě-
hem zimní pauzy dobře připravíme na jarní část sezóny a doléčíme 
všechna zranění. 

Fotbal – muži B
Chtěl bych poděkovat všem fanouškům za podporu při domá-

cích, ale i  venkovních utkáních, dále našim sponzorům za jejich 
podporu. Závěrem mi dovolte, abych Vám jménem celého kolek-
tivu „Béčka“ popřál klidné prožití vánočních svátků, hodně štěstí 
a hlavně zdraví v nadcházejícím novém roce.

Jakub Lokoč

Starší žáci jsou po podzimní části soutěže se 14 body (s aktivním 
skóre 19:12) na krásném čtvrtém místě. Čtyři zápasy jsme vyhráli,  
ve dvou remizovali a dva prohráli. Téměř všechna naše utkání byla 
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SK Viktorie ukončí sportovní rok tak jako vždycky – 
na Silvestra 31. 12.,

kdy se od 13:30 hod. odehraje prestižní fotbalové utkání

„SVOBODNÍ vs. ŽENATÍ“
Zveme všechny příznivce fotbalu, občerstvení zajištěno, hospoda otevřena.       
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Výkonný výbor SK Viktorie děkuje za podporu a spolupráci v roce 2022 všem svým členům, fanouškům,  
občanům Chlebičova, sponzorům, obci Chlebičov a jejím zaměstnancům.  

Přejeme hezké, pohodové prožití vánočních svátků a vše nejlepší v novém roce 2023!

                                                                                          Kamil Stanjura, předseda SK Viktorie Chlebičov

Vážení fotbaloví příznivci, 
máme za sebou podzimní část sportovního roku 2022/2023, 

která byla pro A mužstvo docela náročná. Po výborném jaru přišlo 
horké léto, kdy náš tým poznamenal velký odliv hráčů a s mírnou 
nervozitou se očekával nový ročník.

V  půlce soutěže se nacházíme v  horní polovině tabulky  
s 21 body a aktivním skóre 25:23. Mužstvo na podzim nepoznalo, 
co je remíza, a bralo buď vše, nebo nic – bilance 7 výher a 6 porá-
žek. Na otázku, zda s umístěním panuje spokojenost, je těžká odpo-
věď. Pokusím se odpovědět:

1. Kdyby mi někdo v červenci řekl, že budeme po podzimu na 
6. místě, neuvěřím. Vždyť jsme vstupovali do soutěže ve 12 lidech 
a příslibem pomoci B týmu. Odpověď zní: „Jsem spokojen.“

2. Celý podzim nás pronásledovala veliká absence hrá-
čů zaviněná zraněními či nemocemi. Maxmilián Starý se zranil 
v  6. kole, Adam Korbel odehrál 5 utkání, Adam Černohorský vi-
nou nemoci od 6. kola nastupoval sporadicky na pár minut, 
Matěj Silber nastoupil k  zápasu až v  9. kole, Adam Středula  
z  pracovních důvodů nehrál vůbec. Příležitost dostávali hráči  

Fotbal – muži A
B týmu, kteří odehráli mistrovská utkání na hranici svých možnos-
tí. Je třeba jim všem vyslovit velikou pochvalu. Nebudu jmenovat, 
Vy, kteří na hřiště pravidelně chodíte a  podporujete naše hráče, 
víte, o koho se jedná. Já jen vyslovím DÍK. Na otázku odpovídám – 
spokojenost.

3. Přes všechny obtíže, které nás během podzimu potkaly, jsem 
přesvědčen, že mužstvo má kvalitu a  bylo v  našich silách uhrát 
o  3–4 body víc. Tady ve mně hlodá mírná nespokojenost. Stejná 
nespokojenost je s  účastí hráčů na trénincích, kterou asi nejsem 
schopen zlepšit. 

Podle mého názoru jsme odehráli vyloženě špatná utkání 
v Hradci a v Městě Albrechticích hned v úvodu soutěže, naopak nej-
lepší výkony jsme předvedli doma v derby s Kravařemi a na horké 
půdě v Mokrých Lazcích. Mužstvo ukázalo bojovného ducha, vždyť 
ve čtyřech zápasech jsme dokázali otočit nepříznivý stav a dovést 
utkání do úspěšného konce.    

Mužstvo doplnil před uzavřením přestupního řádu (24. 9.) 
Patrik Nagy.

Nejlepší střelci týmu jsou Filip Vala – 4 branky,  Lukáš Ku-
žel a Adam Korbel po 3 brankách, Lukáš Baďura, Patrik Nagy, Matěj 
Silber, Filip Woch po 2 brankách.

Je potřeba vzdát hold  našemu fans klubu, který nás vytrvale 
a hlasitě doprovázel na všech utkáních a za každého stavu. Moc si 
toho s celým týmem vážíme.

Na papíře je už zpracována celá zimní příprava, ať jsme do 
jarních odvet co nejlépe připraveni. Hráči ji celou absolvují v našich 
domácích podmínkách. Naplánovaná jsou utkání s  Litultovicemi, 
polskými Branicemi, Dolním Benešovem a v generálce se utkáme 
s Malými Hošticemi.

Dovolte mi poděkovat Vám, divákům, za podporu, vedení 
obce a  výboru SK Viktorie za vytvoření skvělých podmínek, panu 
Cimingovi za neutuchající přízeň našemu týmu a popřát Vám všem 
krásné a pokojné vánoční svátky.

Vilém Axmann, trenér
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Jubilea členů SK za 4. čtvrtletí 2022:

Karel Elek – 60 let
K blahopřání se připojuje i výbor SK Viktorie Chlebičov.

Tradice se nemění, stejně jako termíny našich turnajů. Poslední so-
bota v červnu a první pátek v září patřily nohejbalu. Dne 25. 6. 2022 
se konal již 12. ročník turnaje dvojic a  2. 9. 2022 se hrál v  pořadí 
již 7. večerní turnaj. Všechny odehrané zápasy byly velice kvalitní 
a  uznání si zaslouží všichni zúčastnění, kterým tímto děkujeme. 

Nohejbalový klub SK Viktorie Chlebičov
Dne 27. prosince 2022 proběhne v chlebičovské hale vánoční turnaj 
dvojic, na který Vás tímto co nejsrdečněji zveme. Registrace dvojic 
u p. Lukáše Axmanna (tel.: 775 159 110) do 22. 12. 2022. Kapacita 
turnaje (dle dlouhodobých zkušeností s  organizací) je nastavena 
na maximálně 8 dvojic. Pokud máte zájem si přijít poměřit síly, tak 
neotálejte s  přihláškou. Zároveň bychom touto cestou chtěli po-
zvat případné nové zájemce o hru. Komu se nohejbal líbí a chce jej 
hrát, nebo si jen přijít vyzkoušet své dovednosti, tak tréninky máme 
pravidelně každý čtvrtek od 17 hodin. Závěrem chceme všem 
dobrým lidem popřát krásné prožití vánočních svátků a  úspěšný 
vstup do roku 2023. Děkujeme také našim dlouholetým sponzo-
rům: ŘEZNICTVÍ A UZENÁŘSTVÍ LATOŇ s. r. o., DK servis, obec Chle-
bičov, Pavel Pchálek.

Petr Dostál
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